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PM Rotel I, Rotel V (Dnr KS 2020/596) 
 
 
Slopad avgift för uteserveringar  
 

Skrivelse av Peter Wallmark (SD) 
 

Borgarrådsberedningen föreslår att kommunstyrelsen beslutar följande. 
Skrivelsen anses besvarad med hänvisning till vad som sägs i promemorian. 
 

 
Föredragande borgarråden Anna König Jerlmyr och Daniel Helldén an-
för följande. 

 
Ärendet 

 
I en skrivelse till kommunstyrelsen daterad den 15 april 2020 föreslår Peter Wall-
mark (SD) att stadens alla uteserveringar befrias från markhyran fram till den 31 maj 
2020.  

Förslaget motiveras med att Folkhälsomyndigheten har beslutat att ingen trängsel 
eller köer får förekomma på restauranger under corona-krisen. Eftersom detta även 
gäller uteserveringar skulle ett borttagande av avgiften för markhyran, som krögarna 
betalar till staden, kunna underlätta för krögarna att hålla alla ytor öppna för allmän-
heten. 

 
Beredning 

 
Ärendet har remitterats till stadsledningskontoret. 

Stadsledningskontoret konstaterar att kommunfullmäktige den 15 juni 2020beslu-
tade att sänka avgifterna för vissa markupplåtelser till noll kronor för perioden 1–21 
maj 2020. Beslutet gäller bland annat upplåtelser för uteserveringar.  
 
Våra synpunkter 
 
Till följd av coronaviruset och sjukdomen covid-19 har ett stort antal näringar drab-
bats hårt i Stockholms stad. Många verksamheter, inte minst inom besöksnäringen 
och små till medelstora företag, vittnar om kraftiga intäktsbortfall. Stockholms stad 
har vidtagit ett antal åtgärder i syfte att skapa lättnader för det lokala näringslivet. 
Under våren och sommaren kom det dagligen in berättelser om bland annat småföre-
tagare som står inför att behöva permittera personal eller gå omkull. Bakom varje 
varsel finns människor som riskerar att förlora sin arbetsinkomst.  

Därför var det glädjande att vi i den grönblå majoriteten så tidigt som den 25 mars 
2020 kunde presentera ett kraftfullt småföretagarpaket, med omedelbara åtgärder rik-
tade till de som drabbades hårdast. Åtgärdspaketet var väl genomarbetat och tog ett 
betydligt större grepp kring näringsidkarnas utsatta position än vad Sverigedemokra-
terna föreslår i sin skrivelse. Vi öppnade möjligheten att få uppskov av inbetalning 
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för tomträttsavgälder och arrenden, främst för fastigheter inom hotell, konferens och 
restauranger. Vi öppnade också för möjligheten för restauranger och barer att få lätt-
nader i kravet på ordningsvakter och erbjöd uppskov med betalning av kommunala 
tillsynsavgifter. Dessutom förlängde vi säsongen för uteserveringar, så att restau-
ranger och caféer som redan har ett beviljat tillstånd för uteservering kunde välja att 
öppna sin uteservering tidigare. Vi förlänger nu också säsongen för uteserveringar till 
att gälla längre in på hösten. Det gynnar både näringslivet och ger möjlighet till en 
högre grad av social distansering.  

Precis som stadsledningskontoret anför i sitt tjänsteutlåtande så beslutade vi sedan 
i kommunfullmäktige att sätta ned avgiften för markupplåtelse för exempelvis restau-
ranger till noll kronor under perioden 1 till 21 maj 2020. Dessa, och andra, åtgärder 
har varit viktiga för att Stockholm ska klara sig igenom pandemin.  

Vi föreslår att borgarrådsberedningen föreslår att kommunstyrelsen beslutar föl-
jande. 

 Skrivelsen anses besvarad med hänvisning till vad som sägs i promemorian. 
 
 

 
Stockholm den 2 september 2020 
 
ANNA KÖNIG JERLMYR OCH DANIEL HELLDÉN 
 
Bilaga 

Skrivelsen Slopad avgift för uteserveringar 
 
Borgarrådsberedningen tillstyrker föredragande borgarrådets förslag. 
 
Kommunstyrelsen 
 
Reservation anfördes av Peter Wallmark (SD) enligt följande. 
 
Jag föreslår att kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige beslutar följande. 

1. Att skrivelsen tillstyrks  
2. Därutöver vill vi anföra följande: 

 

Jag vill tacka för svaret även om jag hade förväntat mig det betydligt tidigare. Det har hänt 
mycket på de få månader som passerat sedan skrivelsen.  

Beslutet om sätta ned avgiften för markupplåtelse för restauranger till noll kronor under 
perioden 1 till 21 maj 2020 var ett bra beslut, men att endast ge uppskov med avgiften efter 
den 22 maj är det inte. Med tanke på situationen hade det varit bättre och mer förståligt om 
det efter den 22 maj beslutats om en nedsättning av markavgiften som hade motsvarat 
beslutad inskränkning av användandet, det vill säga halv avgift. Att låta arrendatorer betala 
hel avgift när de endast får tillåtelse att använda hälften av ytan/platserna är svårförståelig 
politik.  

Uppskovet av den hela avgiften är nu en upplupen skuld för den enskilda näringsidkaren 
som ska betalas efter månader med inskränkningar i nyttjanderätten och tapp i intäkter. Att 
majoriteten nu slå sig för bröstet och tycker att detta är ett bra beslut visar på brist på insikt 
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för de problem som många näringsidkare nu står inför. Särskilt som detta tillstånd inte verkar 
vara över än på länge. 
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Remissammanställning 
 
Ärendet 
 
I en skrivelse till kommunstyrelsen daterad den 15 april 2020 föreslår Peter Wall-
mark (SD) att stadens alla uteserveringar befrias från markhyran fram till den 31 maj 
2020.  

Förslaget motiveras med att Folkhälsomyndigheten har beslutat att ingen trängsel 
eller köer får förekomma på restauranger under corona-krisen. Eftersom detta även 
gäller uteserveringar skulle ett borttagande av avgiften för markhyran, som krögarna 
betalar till staden, kunna underlätta för krögarna att hålla alla ytor öppna för allmän-
heten. 
 
Beredning 
 
Ärendet har remitterats till stadsledningskontoret.  
 
Stadsledningskontoret 
 
Stadsledningskontorets tjänsteutlåtande daterat den 10 augusti 2020 har i huvudsak 
följande lydelse. 
 
Stadsledningskontoret kan konstatera att kommunfullmäktige den 15 juni 2020 beslutade att 
sänka avgifterna för vissa markupplåtelser till noll kronor för perioden 1-21 maj 2020 (Tillfäl-
ligt förändrade avgifter för näringsidkare på offentlig plats - åtgärder med anledning av 
coronapandemin, dnr KS 2020/789). Beslutet gäller bland annat upplåtelse för uteserveringar.  

Beslutet om sänkta avgifter motiverades av ett behov att stödja de delar av näringslivet 
som har drabbats av ekonomiska konsekvenser till följd av Coronapandemin och som inte 
omfattas av regeringens stöd till hyresvärdar som ger rabatt på lokalhyror för hyresgäster i ut-
satta branscher. 
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